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PROCES VERBAL

Încheiat azi 4 octombrie  2013, în cadrul şedinţei ordinare a Consiliului Local al
municipiului   Alba-Iulia.

Şedinţa  a  fost  convocată  în  baza  Dispoziţiei  nr.  715/2013 a  Primarului
municipiului  Alba-Iulia.

Lucrările şedinţei extraordinare a Consiliului Local sunt publice.
Marcel Jeler: ”Fiind edin ă extraordinară proces verbal nu avem.”ș ț
Vasile Cri anș : "Din totalul de 21 de consilieri ale i, sunt prezen i 17 consilieri.ș ț

Lipsesc  domnii  consilieri  Domu a  Iulius  Viorel,  Medrea  Bogdan,  Pocol  Dorin,ț
Jidveian  Ovidiu  Viorel.  Domnul  consilier  Jidveian  Ovidiu  Viorel  intră  în  sala  de
edin ă înainte de discutarea primului punct al ordinii de zi.  Aşadar, şedinţa noastrăș ț

este legal constituită.”
Marcel  Jeler:  ”Domnilor  consilieri,  doresc  să  precizez  faptul  că,  la  lucrările

şedinţei noastre  participă: domnul Primar Mircea Hava,  d-na Teofil  îr - directorȚ
economic,   domnul  Mihai  Co er  -  consilier  Cabinet  Primar,  d-na Mihaela  Petcu -ș
consilier Serviciu administraţie publică locală, juridic, contencios, autoritate tutelară,
doamna  Burba  Elena  -  consilier  Serviciu  administraţie  publică  locală,  juridic,
contencios, autoritate tutelară, doamna Călin Hedviga - arhitect şef,  precum şi presa."

Vasile Cri anș : "Supun aprobării modalitatea de vot pe care o vom avea pentru
această şedinţă. Propunerea mea este de vot deschis prin ridicare de mână. Cine este
pentru?"

"Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 17 voturi pentru."
Vasile  Cri anș :  "Pe  ordinea  de  zi  ave i  4  proiecte  de  hotărâre.  Supun la  votț

proiectul ordinii de zi. Cine este pentru?”
"Fiind supusă la vot, acesta a fost votată cu 17 voturi pentru."
Vasile Cri anș : "Şi acum vă prezint următorul

PROIECT AL ORDINII DE ZI:

I. Proiecte de hotărâri privind: 
1. Rectificarea bugetului general de venituri şi cheltuieli al municipiului Alba

Iulia, pe anul 2013 
2. Modificarea denumirii unităţii de învăţământ Liceul de Arte din Alba Iulia în

Liceul de Arte „Regina Maria”
3.  Cheltuirea  unor  sume  de  bani  pentru  organizarea  evenimentului  „15

Octombrie – Ziua Regalităţii la Alba Iulia”
4. Alocarea unor sume de bani pentru Parohia Reformată Alba Iulia în vederea

organizării „Zilele Bethlen”



Art.2 Dispoziţia se comunică : 
Primarului municipiului Alba Iulia
Instituţiei Prefectului – Judeţul Alba 
Serviciului administaţie publică locală, juridic, contencioas, autoritate tutelară
Afişaj

 Iniţiator
  Primar 

          Mircea Hava

Vasile Cri an:  ”Înainte de a trece la ordinea de zi  vreau să dau cuvântulș
doamnei arhitect Hedviga Călin să vă facă un anun  important.”ț

Călin Hedviga: ”Am pentru dumneavoastră un anun  important, zic eu. Deț
fapt este o invita ie deoarece în 8 octombrie  la Oarda de Jos, la ora 16,00 are locț
dezbaterea   pe  probleme  de  mediu  la  autostrada  Sebe  Turda  i  vă  invit  pe  to iș ș ț
reprezentan ii  municipiului Alba-Iulia să face i parte la această dezbatere publică. Deț ț
ce  la  Oarda?  Pentru  că  acolo  au  fost  probleme.  Dezbaterea  este  organizată  de
beneficiar, de Compania Na ională de Autostrăzi i Drumuri i respectiv proiectantulț ș ș
Search Corporation.”

Mircea Hava: ”Doamna arhitect! A i spus?”ț
Călin Hedviga: ”Da. Anun  important.”ț
Mircea Hava: ” i ce am cerut noi i nu ne-au băgat în seamă. Te rog frumosȘ ș

să poveste ti tot cu domnii consilieri să povestească i pe acasă!”ș ș
Călin  Hedviga:  ”Am solicitat  printr-o  adresă  investitorului  să  participe  iș

persoane abilitate să dea informa ii suplimentare i anume rela ii despre traseu, despreț ș ț
terenurile afectate, despre despăgubiri, despre termene i alte întrebări care s-ar puteaș
ivi.”

Mircea Hava: ” i traseul pe conducta de gaz care au refuzat i nu tiu dacăȘ ș ș
vor primi autoriza ie pentru că nu au dat nici o explica ie. De ce nu spune i chestiaț ț ț
aceasta că sunte i arhitect ef? Ce explica ii au dat? Că nu se poate! De ce? De-aia!”ț ș ț

Ple a Gabriel: ”Nu se poate modifica?”ș
Mircea Hava: ”Nu! Nu se poate! Noi tim că se poate. Există un traseu deș

gaz. Poate ti pe unde trece conducta de gaz. Dacă s-ar muta autostrada acolo, cu ceeaș
ce are autostrada, cu ceea ce are gazul, cu ceea ce are, autostrada ar putea să treacă pe
lângă. Ar scurta pasaj.  Bun. Asta am văzut-o noi.  Dar o vede oricine. Deci, o văd
oameni. Am vrut să spun ărani. Da! Sunt ărani. Domnii i tăranii o văd cu ochiulț ț ș
liber. Ni s-a spus că nu se poate. Acum trebuie să ti i că lucrul acesta la Consiliulș ț
Jude ean  i  Consiliul  Jude ean  a  spus:  domnule,  trebuie  o  explica ie  logică.  Înț ș ț ț
România se trece  pe unde trece gândacul  cu trei cozi i cu antenă parabolică, seș
ocole te zona  dar dacă trebuie să moară ni te oameni sau să demolăm ni te case, îiș ș ș
omorâm! Eu nu vorbesc numai de autostradă. A a e cu totul. ti i prea bine. A a e iș Ș ț ș ș
cu Electrica i cu gazul. Noi încercăm. Dar e bine să ti i i dumneavoastră lucrulș ș ț ș
acesta. Că poate mai pune i i voi umărul. Încercăm să facem pe zona aceasta. Bun.ț ș
Explica iile? Nu ne-au dat nici explica iile tehnice. Că nu se poate! Noi spunem că seț ț



poate. Pentru că la magistrala noastră de gaz s-a construit  i la 10 metrii cu autoriza iaș ț
lor. Deci, se poate. În altă parte magistrala de gaz este la 5 metrii.”

Ple a Gabriel: ”Cu autoriza ia de la Transgaz?”ș ț
Mircea Hava: ”Transgazul! Unde o fi!”
Ple a Gabriel: ”De-aia vă spun. Eu altă problemă a  avea. Bun. Îi spuneamș ș

doamnei arhitect că este dezbaterea aceasta de mar i. Dar ce importan ă mai are dacă eț ț
caietul de sarcini făcut? E dat. Adică, noi discutăm. Cine mai ine cont de ceea ceț
dezbatem noi acolo?”

Mircea Hava: ”Domnule consilier! Vom puncta acolo. Adică, ei vor puncta.
Noi,  cum să  vă spun? Puteam să le  răspundem la  scrisoare,  sărut  mâna,  face i-văț
treaba,  e problema voastră, sunte i plăti i!  Dar am zis,  domnule, ajutăm, punem laț ț
dispozi ie tot, facem căldură, chemăm oamenii.”ț

Ple a Gabriel: ”Bine. Noi ne facem datoria.”ș
Mircea Hava: ”E ca i cum doamna Teofila vă prezintă o rectificare de buget.ș

Trebuie să o prezentăm. Aceasta este democra ia. Pute i să zice i da sau nu că tot aiaț ț ț
se întâmplă!„

Intră în sala de edin ă domnul consilier Jidveian Ovidiu Viorel.ș ț

Călin Hedviga: ”Pe de altă parte, a nu ridica semnale i probleme nu e bine.ș
Înseamnă că sunte i mul umi i cu ceea ce se oferă.”ț ț ț

Cri an Vasile: ”Mul umim. Trecem la punctul 1 al ordinii de zi.” ș ț

1. Rectificarea bugetului general de venituri şi cheltuieli al municipiului Alba-
Iulia pe anul 2013. 

Se  dă cuvântul doamnei Teofila îr  care prezintă proiectul de hotărâre precumȚ
şi raportul de specialitate. 

Se  dă  cuvântul  d-lui  consilier  Sandu  Cornel  Stelian  care  prezintă  raportul  de
avizare din partea Comisiei  Consiliului  Local  de studii,  prognoze economico-sociale,
buget, finanţe, servicii publice şi comerţ.
        Sandu Cornel Stelian: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Teofila îr:  ”Vreau să vă spun de ce trebuie să facem cât  mai repede aceastăȚ
rectificare de buget. Pentru că de la Direc ia Generală a Finan elor Publice am primit oț ț
adresă prin care ni  se  diminuează sumele defalcate  din TVA pentru învă ământ.  Aleț
noastre  repartizate  la  noi  pentru  învă ământ,  într-adevăr.   Dar  pentru  că  la  nivelulț
jude ului nu ajung banii pentru acoperirea salariilor pe luna octombrie, DGF a zis că de laț
municipiul Alba-Iulia fiind o sumă de 578, dacă vre i să vede i în materiale, fiind în plusț ț
la luna octombrie, au retras această sumă. Bine. Nu se poate fără acordul dumneavoastră.
Însă,  eu  trebuie  să  vă  spun  că  ace ti  bani  se  retrag,  nici  nu  sunt  suficien i  pentruș ț
acoperirea cheltuielilor  până la sfâr itul anului. Ei zic, Direc ia Generală a Finan elor căș ț ț
vor veni rectificări de buget. Va veni o rectificare de buget care va acoperi sumele la
nivelul întregului jude . Deocamdată municipiul Alba-Iulia a inclus această sumă de 578ț
la luna octombrie. Al ii au în minus i pentru a face această redistribuire a fost necesarăț ș



tăierea de la municipiul Alba-Iulia  pentru a acoperi i la ceilal i cheltuielile de personal.ș ț
În rest, dacă vă uita i la celelalte capitole  de buget sunt doar mici  modificări de la unț
capitol al altul. i în plus de asta, la capitolul 67 de la proiect Zona Interioară s-a diminuatȘ
cu 3 milioane 700 de mii i s-au alocat ace ti bani la Latura de Vest. Deci, acolo unde aș ș
fost economie s-a redus i s-a plasat dincolo. Ceea ce am omis a scrie în raport  esteș
faptul că din ace ti bani, din 3 milioane 700 neeligibilele constituie un milion 700. Deci,ș
de la una la alta. Neeligibilele un milion 700. Restul modificărilor sunt doar acolo unde a
fost economie s-a luat o sumă mică  i s-a mai dus în altă parte.  i s-a mai alocat o sumăș Ș
de bani pe cap. 67, după cum a i văzut 100000 de Ziua Na ională.”ț ț

Ple a Gabriel: ”Aici la 67,07 deci, se ia de la reabilitare Centru Istoric  i se puneș ș
la Latura de Vest.”

Teofila îr: ”Exact.”Ț
Jidveian Ovodiu Viorel: ”E partea de cofinna are din proiect? Eu am în eles că esteț ț

un proiect  aici.  Este doar partea de cofinan are.  i  ce se întâmplă cu banii  finan a iț Ș ț ț
oarecum? Se pierd sau nu se pierd? Banii finan a i de la Uniunea Europeană.”ț ț

Silvia Moldovan: ”Pot să vă explic. A a cum ti i, sus inerea financiară a celorș ș ț ț
două proiecte pe zona istorică care merge în continuare i Latura de Vest trebuie să oș
finalizăm în luna următoare, se sus ine atât cu fonduri europene cât i de la stat cât i dinț ș ș
contribu ie proprie. Aici avem pentru prefinan are i pentru contribu ie avem creditulț ț ș ț
luat. Creditul a fost repartizat atât pe anul acesta cât i pe anul următor. Parte din el laș
latura de vest nu a fost suficient ca să plătim lucrările, să cerem ultimul ramburs i atunciș
de pe Zona Interioară care are continuare i la anul, pentru că punem în valoare vestigiileș
descoperite  acolo,  am luat  creditul  care  era  aferent  i  care  nu  se  realizează,  nu  seș
utilizează anul acesta de pe Zona Interioară i l-am pus pe Latura de Vest i invers. Deci,ș ș
ceea ce nu folosim la anul pe Latura de Vest utilizăm pentru Zona Interioară. Atât este
modificarea.”

Ple a Gabriel: ”O întrebare, doamna directoare. Proiectul pe Latura de Vest seș
încheie anul acesta?”

Silvia Moldovan: ”Tocmai de aceea ne trebuie to i banii pentru ca până la sfâr itulț ș
lunii  să putem face toate plă ile din credit   că nu avem al i  bani   i  să putem cereț ț ș
rambursul până în 9, care e termenul de depunere a ultimului ramburs. i pe învă ământȘ ț
nu am avut decât, am mutat de pe repara ii o sumă de 15000 care trebuie să ne ajute săț
înlocuim cazanele de la Oarda i coala din Mice ti.  Pentru că, ceea ce avem pieseleș Ș ș
defecte costă 70% din costul cazanului. i atunci, cumpărăm un cazan nou la Mice ti.”Ș ș

Ple a Gabriel: ” i la învă ământ eu vreau să tiu ce este cu suma aceasta.”ș Ș ț ș
Teofila îr: ”Dacă mă asculta i vă spun. Direc ia Generală a Finan elor, ei sunt ceiȚ ț ț ț

care repartizează aceste sume în func ie de solicitările noastre. Costul per elev. Da. S-aț
repartizat  pentru învă ământ cheltuieli de personal  din TVA. Ace ti bani 578 sunt la noiț ș
în buget.  Tot ei împart i pe trimestre aceste sume.  Nu sunt împăr i i de noi. Ei împart peș ț ț
trimestre aceste sume.  La luna octombrie ne sunt nouă în plus ace ti bani.  La lunaș
octombrie vorbesc. Până la sfâr itul anului nu ajung. Oricum nici cu ace ti bani nu măș ș
încadrez   la  acoperirea  cheltuielilor  de  personal   la  profesori,  la  învă ământ.  Măț
în elege i?”ț ț

Marius Adrian Costina : ”Dar dacă renun ăm la ei practic?”ș ț



Teofila îr: ”Dacă renun ăm la ei acum, deci ceea ce ne-a comunicat Finan ele prinȚ ț ț
adresa respectivă, renun ăm la ei acum, a zis că vine rectificare de buget unde asigură peț
total jude  pentru că la ora aceasta sunt comune, municipii din jude ul Alba la care nuț ț
ajung la octombrie.”

Marius Adrian Costina : ”Bun. Dar dacă noi la suma aceasta nu renun ăm, nu oș ț
putem pune în noiembrie?”

Teofila îr: ”Ba da. Dar oricum nu sunt suficiente.”Ț
Raul Sebastian Tudora cu: ”Bun. Nu e suficientă dar dacă îi dăm  e mai pu inș ț

suficient! Nu e sufiecientă cu ace tia dar fără ei clar că este o altă problemă.”ș
Sandu Cornel Stelian: ” i noi în comisie cu o oarecare re inere am aprobat  chestiaȘ ț

aceasta pentru că odată banii sunt aloca i municipiului  i nu sunt aloca i pentru că a a aț ș ț ș
vrut  Direc ia  Generală  a  Finan elor  ci  pentru  că  municipiul  are  atâ ia  elevi.  i  eț ț ț Ș
efinan area per elev. În func ie de numărul de elevi se alocă banii. Există în jude  coli cuț ț ț ș
foarte pu ini copii care primesc banii propor ional cu numărul de copii. Din câte tiu eu,ț ț ș
32  de  localită i  nu  mai  au  banii  pentru  salariile   pe  luna  octombrie,  noiembrie  iț ș
decembrie.”

Mircea Hava: ”Dacă administra ia publică locală de acolo se încăpă ânează să inăț ț ț
coala că a a vrea domnul primar!”ș ș

Vasile Cri an: ”48.”ș
Sandu Cornel Stelian: ”Sau chiar să înfiin eze. Domnul Cri an mă corectează, Ziceț ș

că 48. Păi tiu că i acolo unde au înfiin at ei coli mărunte acolo sunt unele care auș ș ț ș
picat.  Deci, noi nu avem nici o certitudine că vor veni bani în plus. E o promisiune.”

Teofila îr: ”Exact.”Ț
Sandu Cornel Stelian:  ”Deci,  este o promisiune că se vor da.  Renun area esteț

sigură. Oricum i dacă îi dăm noi nu putem face nimic  decât să facem apel la institu iileș ț
abilitate care este Direc ia Generală a Finan elor Publice i Inspectoratul colar  să facăț ț ș Ș
demersurile  pentru  ob inerea  banilor.  Altceva  luna  viitoare  dacă  nu  se  întâmplă   săț
suplimenteze, Primăria trebuie să pună banii pentru salarii din venituri proprii sau să nu
dea.”

Mircea Hava: ”Domnilor consilieri! Primăria nu o să-i pună că nu are de unde.”
Sandu Cornel Stelian: ”Sau să nu îi dea. Sunt cele două variante.”
Mircea Hava: ”Noi nu avem bani. i dacă îi avem banii nu o să-i punem. i văȘ Ș

spun. Vă spun acum clar. Pute i să vota i cum vre i! Poate să voteze oricine! Nu se poateț ț ț
chestiunea aceasta! Nu i-am pus niciodată! Pe urmă o să vă spun cum stăm, ca să ti i!”ș ț

Teofila îr: ”Eu vreau să vă spun că noi am făcut o adresă către Direc ia Generală aȚ ț
Finan elor Publice. Am anun at că nu ajung banii pentru salarii.”ț ț

Mircea Hava: ”Pentru noi este ok totul. Elev profesor. Avem bani suficien i înț
func ie de numărul de elevi. Cât de cât s-a făcut corelarea. Nu mai trebuie făcută. Nu areț
nici o vină municipiul Alba-Iulia că în comuna x sau unde vre i dumneavoastră sunt 10ț
elevi din clasa I până în clasa aVII-a. Nu are nici o vină  i cred că nici nu este corect să-iș
plătească municipiul.”

Marius Adrian Costina : ”Eu zic să nu renun ăm. Părerea mea.”ș ț
Ple a Gabriel: ”Cum adică să plătească municipiul?”ș
Mircea Hava: ”Eu nu cred că vor veni înapoi. Din cauza aia am dat drumul la



proiect. Numai că, uită-te, o să vă povestesc eu ceva. Nu mai cred nimic!  i pe credin aȘ ț
aia, nu tiu cum o să stăm în fa a oamenilor  pentru că, vă garantez eu, în momentul înș ț
care nu o să putem da salariile,   profesorii  tot  aici  vor veni.  Fac pariu pe cât  vre iț
dumneavoastră! Aici vor veni. A a s-a împământenit treaba aceasta. Nu s-au dat baniiș
pentru transport la copii, aici au venit.”

Vasile Cri an: ”Cine vrea să mai intervină?”ș
Marius Adrian Costina : ”Eu a  vrea să rectificăm bugetul dar să scoatem chestiaș ș

aceasta. Punctul 1. Cu amendament.”
Raul Sebastian Tudora cu: ”Cu amendamentul banilor.”ș
Marius Adrian Costina : ”Cu amendamentul ca punctul 1 să fie scos.”ș
Vasile Cri an: ”Dacă nu mai sunt alte discu ii, atunci supun la vot.”ș ț
Rare  Buglea: ”Aici mai am o interven ie. Avem la un moment dat pe o filă aș ț

proiectului: se suplimentează pozi ia alte evenimente organizate de administra ia publicăț ț
pozi ia 22 din anexa 6 a HCL 105/2013 cu suma de 100000 lei pentru organizarea deț
evenimente în perioada următoare gen Ziua Na ională, serbările iernii. La Ziua na ionalăț ț
clar că nu putem renun a. Dar haide i să renun ăm la restul, la serbările iernii i atunci nuț ț ț ș
mai mutăm o sumă atât de mare. Că vorbim de strâmtorări financiare. Nu avem acolo,
mutăm acolo.”

Mihai Co er: ”Vă pot explica eu situa ia. Suma de 100000 nu acoperă decât Ziuaș ț
na ională. Cred că dintr-o omisiune sau exces de zel a mai pus cineva serbările ierniiț
acolo.”

Rare  Buglea: ” i a a mai departe.”ș Ș ș
Mihai Co er: ” i a a mai departe în sensul că mai avem chestiuni aprobate deja înș Ș ș

Consiliul local i care sunt neplătite.  i care sunt neplătite i pentru care nu am avut baniș Ș ș
în momentul în care au fost aprobate. Dar pentru Ziua Na ională sunt 95 de ani de laț
Unire i nu este prins nici un leu în anexă. Nu tiu. Dacă ne dau banii, nu se cheltuie.ș ș
Dacă cumva Prefectura cere banii de la Guvern i  îi  i  prime te ace ti  bani  nu seș ș ș ș
cheltuie. Se duc în altă parte.”

Rare  Buglea: ”Înseamnă că vom avea suta aceasta de mii rezervă pentru Ziuaș
Na ională.”ț

Mihai Co er: ”Da.”ș
Mircea Hava: ”Anul trecut cu atât am făcut. Atât am pus noi i atât a pus jude ul iș ț ș

a fost un lucru bun. Celelalte lucruri care au fost, au fost tot soiul de oameni de treabă.  iȘ
a fost bine. Anul acesta am zis că facem la fel. Nu avem mai mult. Pentru că nu te po iț
baza.”

Vasile Cri an: ”Bun. Atunci supunem la vot.”ș
Marius Adrian Costina : ”Cu amendament. Eu am făcut un amendament. Scoatemș

punctul 1.”
Ple a Gabriel: ”De ce să scoatem punctul 1?”ș
Iancu Gheorghe: ”Că nu renun ăm la sumă.”ț
Marius Adrian Costina : ”Vre i să renun a i la suma aceasta? Eu am zis că nu arș ț ț ț

trebui să renun ăm. E problema Direc iei Generale a Finan elor Publice dacă ei ne iau.ț ț ț
Dar noi nu avem de ce să renun ăm la sumă. Este o sumă care a fost alocată. E o sumă peț
care noi putem să o cheltuim în luna noiembrie. Chiar dacă nu ajunge, măcar avem ceva.”



Vasile Cri an: ”Supun la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată. Cine esteș
pentru?”

”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 6 voturi pentru Rare  Buglea, Ple aș ș
Gabriel,  Clepan  Dimitrie,  Cri an  Vasile,  Jidveian  Ovidiu  Viorel,  Albani  Rocchettiș
Simone,  4 ab ineri  erdean Dorin Pavel,  Zdrânc Daniel,  Petric Vasile,  Sandu Cornelț Ș
Stelian i 8 voturi împotrivă Marius Adrian Costina , Paul Voicu, Ioan Bogă an, Raulș ș ț
Sebastian Tudora cu, Iancu Gheorghe, One iu Cornelia Maria, Presecan Marius, Popaș ț
Pavel.”

Marcel Jeler: ”Proiectul nu a trecut. Acum varianta cealaltă.”

Vasile Cri an: ”Cine este pentru aprobarea acestui proiect cu amendamentul propusș
de domnul consilier Costina , adică fără luarea sumei de bani.”ș

Ple a Gabriel: ”Domnule pre edinte! Eu a  vrea să întreb înainte să facem votulș ș ș
acesta cel pu in ciudat, ca să zic a a. Mai are rost să votăm punctul acesta de pe ordineaț ș
de zi dacă scoatem articolul 1.”

Sandu Cornel Stelian: ”Rectificarea nu prive te numai acest articol.”ș
Teofila îr: ”Rectificarea nu constă numai în modificarea respectivă.”Ț
Sandu Cornel Stelian: ”Rectificarea constă în mai multe.”
Teofila îr: ”Dumneavoastră pute i spune clar că nu sunte i de acord cu retragereaȚ ț ț

sumei de 578.”
Jidveian Ovidiu Viorel: ”Acesta este amendamentul. Doar punctul 1 din rectificare.

Deci, nu punctul 1 din proiect. Dumneavoastră a i în eles punctul 1 din proiect.”ț ț
Vasile Cri an: ”Supun la vot proiectul de hotărâre cu amendamentul propus adică,ș

fără să se re ină, să se renun e la suma de bani. Cine este pentru?”ț ț
”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 14 voturi pentru i 4 ab ineri Ple aș ț ș

Gabriel, Albani Rocchetti Simone, Rare  Buglea, Petric Vasile.”ș

S-a adoptat Hotărârea nr. 294/2013.

2. Modificarea denumirii unităţii de învăţământ Liceul de Arte din Alba Iulia în
Liceul de Arte „Regina Maria”
 Se   dă  cuvântul  domnului  Mihai  Co er  care  prezintă  proiectul  de  hotărâreș
precum şi raportul de specialitate.

Se dă cuvântul domnului Domuţa Iulius Viorel care prezintă raportul de avizare
din partea  Comisiei Consiliului local pentru activităţi ştiinţifice, învăţământ, cultură,
sănătate, protecţie socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului.

Domuţa Iulius Viorel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Mircea Hava: ” tie toată lumea de ce se face acest lucru. O să vină Alte a sa regalăȘ ț
să semneze un protocol  cu Alba-Iulia  legat de alte activită i. Asta ne face bine i ne ajutăț ș
foarte mult.”



Ple a Gabriel: ”Domnule pre edinte, domnule Primar. Eu am văzut ieri în presă.ș ș
Mă bucur foarte mult. Sigur că dăm denumirea Regina Maria la Liceul de Arte. E ok.
Cred că toată lumea va fi de acord. Dar ceea ce scrie acolo dacă va fi, să fie a a unș
parteneriat în trei între Consiliul local, Consiliul Jude ean i Casa Regală mi se pare oț ș
chestie  extraordinară în  sensul  în  care,  având în  vedere  că  va urma o  perioadă   de
transformări administrative i altele, mai mult sau mai pu in vom vedea. Eu cred că unș ț
lobby făcut de Casa Regală e mult mai important decât orice. i, în sensul acesta consider,Ș
nu tiu cum a i gândit data de 14 sau 15 dar dacă se va semna i un asemenea parteneriatș ț ș
în mod oficial  mi se pare o chestiune extraordinară.”

Mircea Hava: ”Trebuie să în elege i că trebuie să ne punem bine cu toată lumea.ț ț
Zicea Gabi: nu se tie ce se întâmplă.”ș

Ple a Gabriel: ”Am zis mai mult sau mai pu in.”ș ț
Mircea Hava: ”Acum dacă era o chestie ca aia cu secera i ciocanul nu tiu dacăș ș

marjam. Dar aici, da. Am făcut i o glumă. Dar să ti i că ne face foarte bine. Acum douăș ș ț
săptămâni au fost aici foarte mul i i persoane din lumea asta care vin să vadă. Ne ajutăț ș
foarte bine lobby. Acum, vă mai spun o chestiune. Acum de regionalizare uita i lobbyț
făcut  din alte  păr i.  Acolo  trebuie  făcut  altceva.  Pove tile  acestea cu simfonii  i  cuț ș ș
conferin e trebuie făcute ca să ne sim im în formă. Dar vă spun eu. Nu o să-l întrebeț ț
nimeni pe Măria sa, doamne dă, dacă vrea el să fie capitala la Alba-Iulia sau la Sibiu.
Trebuie să dăm foarte mare greutate ora ului. Pentru că celelalte programe o să vi le aducș
să vi le arăt. Cu siglă i cu … pentru că dă bine. i este o mare i puternică reclamă care,ș Ș ș
hai să fim i un pic evrei este i gratuit.”ș ș

Vasile Cri an: ”Discu ii dacă mai sunt la acest proiect? Nu sunt, a adar supun laș ț ș
vot cine este pentru?”

”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 17 voturi pentru i un vot împotrivăș
Raul Sebastian Tudora cu.”ș

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 295/2013

       3. Cheltuirea unor sume de bani pentru organizarea evenimentului „15 Octombrie
– Ziua Regalităţii la Alba Iulia”

Se  dă  cuvântul  domnului  Mihai  Co er   care  prezintă  proiectul  de  hotărâreș
precum şi raportul de specialitate. 

 Se dă cuvântul domnului Domuţa Iulius Viorel care prezintă raportul de avizare
din partea  Comisiei Consiliului local pentru activităţi ştiinţifice, învăţământ, cultură,
sănătate, protecţie socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului.

Domuţa Iulius Viorel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Vasile Cri an: ”Discu ii dacă mai sunt la acest proiect? Nu sunt, a adar supun la votș ț ș
cine este pentru?”

”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 16 voturi şi 2 abţineri Marius Adrian



Costinaş, Raul Sebastian Tudoraşcu.”
 

S-a adoptat Hotărârea nr. 296/2013

4. Alocarea unor sume de bani pentru Parohia Reformată Alba Iulia în vederea
organizării „Zilele Bethlen”

Se  dă  cuvântul  domnului  Mihai  Co er   care  prezintă  proiectul  de  hotărâreș
precum şi raportul de specialitate. 
     Se  dă  cuvântul  d-lui  consilier  Sandu  Cornel  Stelian  care  prezintă  raportul  de
avizare din partea Comisiei  Consiliului Local de studii,  prognoze economico-sociale,
buget, finanţe, servicii publice şi comerţ.
        Sandu Cornel Stelian: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Se dă cuvântul domnului Domuţa Iulius Viorel care prezintă raportul de avizare
din partea  Comisiei Consiliului local pentru activităţi ştiinţifice, învăţământ, cultură,
sănătate, protecţie socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului.

Domuţa Iulius Viorel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Ple a Gabriel: ”Dacă îmi permite i.  Dacă nu mă în el e prima cerere în sensulș ț ș
acesta?”

Mihai Co er: ”E singura.”ș
Mircea Hava: ”Da. Ai dreptate. Este singura dată când oamenii ace tia cer ni teș ș

bani. i sărbătoarea nu este o sărbătoare locală. Arătăm că suntem a a cum trebuie săȘ ș
fim.”

Ple a Gabriel:  ”Asta vroiam să spun. Evenimentul se desfă oară în mai multeș ș
localită i.”ț
  Vasile Cri an: ”Discu ii dacă mai sunt? Nu sunt, a adar supun la vot cine esteș ț ș
pentru aprobare.”

„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 17 voturi pentru şi o  ab inere Petricț
Vasile.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 297/2013

Mircea Hava: ”La ora 13,00 voi avea o conferin ă de presă, cum să vă spun, nuț
este o conferin ă de presă de plângăceală i de miorlăială. Toată lumea trebuie să tieț ș ș
situa ia în care suntem. Avem de încasat  270 i ceva de miliardeVă dau i cifra exactăț ș ș
de miliarde. Aproape 80 de miliarde rambursuri care sunt i de un an de zile. Deci,ș
răspuns: nu avem oameni! Trebuie să se facă site vizitul dar nu avem oameni!A a căș
a tepta i!Când, domnule? Nu tiu! 10, 11, 12 i de un an de zile. i sunt bani mul i!ș ț ș ș Ș ț
Sunt bani pe care noi i-am plătit, exact cum vă explicam înainte i a teptăm să ne vinăș ș
înapoi rambursul. 80. Dacă am avea banii ace tia am defila. Deci, 80. 71 i nu maiș ș
tiu cât. i mai sunt din corec iile financiare 19 i ceva, 190 de miliarde care trebuieș Ș ț ș



să vină  i tot vin i care nu tiu când or să ajungă. Deci, în situa ia aceasta suntem.ș ș ș ț
Suntem într-o situa ie nu dificilă. Ne descurcăm. Dar ne descărcăm în sistemul în careț
tot mutăm banii dintr-un cap în altul, de aceea tot facem rectificări, dintr-un buzunar în
altul. Datorii nu avem. Nu avem arierate. Însă suntem într-o în care suntem  i toatăș
lumea trebuie să tie lucrul acesta. De aceea v-am spus eu: nu a tepta i bani. Gândi i-ș ș ț ț
vă 270 de miliarde  bani care ar trebui să fie în viestieria noastră. Guvernul a dat
ordine  ca sumele retrase prin corec iile financiare trebuie date înapoi. Nu eu am dat-o.ț
Ce vreau să vă spun. Noi mergem înainte cu judecă ile. Chiar pe banii care ni-i dăț
înapoi vrem să luăm titlu executoriu pentru că nu tim ce se întâmplă.”ș

Ple a Gabriel: ” i care e termenul?”ș Ș
Mircea Hava: ”Nu zice nimeni nimic de termen.”

Vasile Cri an: ”Discu ii dacă mai sunt? Nu sunt, atunci declar edin a închisă.”ș ț ș ț

Alba Iulia, 4 octombrie 2013

            PREŞEDINTELE ŞEDINŢEI,                                     SECRETAR
                         Consilier                                                          Marcel Jeler
                       Vasile Crişan
 

 

 


